
 
BRM.0012.6.4.2023 
 

Protokół nr 48/2023 

posiedzenia Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej  

Rady Miejskiej Inowrocławia,  

odbytego w dniu 18 kwietnia 2023 r. w Urzędzie Miasta Inowrocławia  

aleja Ratuszowa 36 
 

Czas  trwania posiedzenia 11.00 – 11.25 

 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1. Lidia Stolarska             – Przewodnicząca Komisji 

2. Maria Żukowska  – Członek Komisji 

3. Ewa Podogrodzka   – Członek Komisji 

4. Grzegorz Olszewski   – Członek Komisji   
 

Lista obecności członków komisji stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczył: 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia. 
 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum.  
 

Posiedzenie Komisji otworzyła Pani Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji, która 

po sprawdzeniu obecności członków Komisji stwierdziła, że w obradach Komisji 

uczestniczy 4 radnych, co wobec ustalonego składu Komisji wynoszącego 4 osoby, 

stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
 

Ad 2. Propozycje zmian do porządku obrad. 
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Propozycje zmian do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Komisji nr 47/2023 z dnia 21 marca 2023 r.  

4. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2022 r. dla Miasta Inowrocławia. 

5. Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego 

za 2022 r. 

6. Sprawy wymagające opinii Komisji.  

7. Sprawy bieżące. 
 

Ad 3. Przyjęcie protokołu nr 47/2023 z dnia 21 marca 2023 r. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem protokołu nr 47/2023 z 21 marca 2023 r.? 
 

Głosowanie:   za – 4, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Ad 4. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2022 r. dla Miasta Inowrocławia.  

– stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Przedstawił projekt uchwały. 
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Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Otwieram dyskusję. Czy ktoś ma pytania do przedstawionego projektu uchwały? 
 

Ewa Podogrodzka – Członek Komisji: 

A czy wie Pan dlaczego ten system nie może pokazać tych zmian? Jeśli to jest co roku 

to na pewno nie tylko Pan daje takie uwagi, inne jednostki też. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Mi się wydaje, że ktoś wymyślił takie sprawozdania do jakichś celów, my nawet nie 

wiemy jakie są wnioski. W projekcie uchwały mamy taki punkt ,,Wnioski końcowe” 

i tutaj zawsze było pusto, zastanawialiśmy się jakie są wnioski z tego raportu, jeżeli 

chodzi o wszystkie MOPS-y. Dla nas jest to wybiórcza sytuacja, ale z drugiej strony jest 

w tym jakaś logika, bo jeśli jest to tabela, która dotyczy wszystkich MOPS-ów to mamy 

pewien przesiew w województwie, w gminie, w powiecie, w kraju i ktoś 

w ministerstwie zajmuje się statystykami. Te dane uzależniają później planowanie 

budżetu przez wojewodów.  
 

Grzegorz Olszewski – Członek Komisji: 

W mojej ocenie jest to naprawdę bardzo ładnie przygotowane, podpatrując tutaj te różne 

symulacje, wykresy. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Ale to nie jest nasze dzieło, to w ministerstwie ktoś analizuje. 
 

Grzegorz Olszewski – Członek Komisji: 

Co można zaobserwować, jest liczba osób korzystających ze świadczeń pieniężnych 

i niepieniężnych to na bazie 6 lat widzimy, że liczba osób korzystających w dużym 

stopniu malała. W 2017 r. było blisko 3 tysiące, a w 2022 r. tylko troszeczkę więcej niż 

połowa.  
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Trzeba zwrócić uwagę, że duży zastrzyk finansowy to jest świadczenie 500+. 
 

Grzegorz Olszewski – Członek Komisji: 

A z kolei świadczenia wychowawcze i kwoty w 2017 r. było to 37 mln, a na koniec 

2022 r. wynosi to niecałe 26 mln. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Ale tak jak tutaj Pan Naczelnik mówił, te świadczenie 500+ miało na to wpływ. 
 

Grzegorz Olszewski – Członek Komisji: 

Ja rozumiem, że apetyt rośnie w miarę jedzenia, widzimy to sami po sobie i to co było 

kiedyś, co jest dziś, a co się jeszcze chce i wciąż jest tego czegoś mało, ale taka jest 

nasza natura.  
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Te dane gdzieś tam w ministerstwie są analizowane, bo przecież mamy różne krajowe 

programy, nie dziwi mnie, że jest taki szeroki zakres tych danych, które oni 

zamieszczają. 
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Grzegorz Olszewski – Członek Komisji: 

Ja nie jestem zwolennikiem żeby zmniejszać zatrudnienie, niezależnie od tego w jakiej 

instytucji się pracuje. Mamy w projekcie uchwały na str. 60 punkt ,,Kadra jednostek 

organizacyjnych pomocy społecznej – osoby zatrudnione” to w tabeli są ujęci 

zatrudnieni ogółem we wszystkich rodzajach placówek i tutaj jest nieznaczna różnica 

między latami 2019 a 2022, bo tylko 4, ale jak popatrzymy na kierownictwo, 

dyrektorów i zastępców to w 2019 r. byli 2, a w 2022 r. tych stanowisk jest już 5. 

Z czego to wynika?  
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

To są zatrudnieni ogółem i nie w naszym MOPS-ie tylko ta tabela dotyczy wszystkich 

jednostek. Średnio ta kadra wynosiła po 2 osoby statystycznie na jednostkę 

podejrzewam. Wydaje mi się, że wiele zadań, które przeszły na pomoc społeczną, te 

dodatki węglowe i inne, to niektóre ośrodki  pomocy społecznej przekształciły się 

w centra pomocy społecznej, nie wszędzie w kraju oczywiście, ale to wszystko to są 

jednostki organizacyjne, w związku z tym mogła zwiększyć się ilość osób 

zatrudnionych. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem i pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia ,,Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2022 

dla Miasta Inowrocławia”? 
 

głosowanie:    za – 4,  przeciw –  0,  wstrzym. się – 0. 
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia  

(Dz. Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego z 2022 r. poz. 1091), Komisja Zdrowia, 

Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 10/2023 o pozytywnym 

zaopiniowaniu projektu uchwały w sprawie przyjęcia ,,Oceny zasobów pomocy 

społecznej za rok 2022 dla Miasta Inowrocławia”? 
 

Ad 5. Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Ochrony Zdrowia 

Psychicznego za 2022 r. – stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Przedstawił projekt uchwały. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Otwieram dyskusję. Czy ktoś ma pytania do przedstawionego projektu uchwały? 
 

Grzegorz Olszewski – członek Komisji: 

Psychiatrów będzie coraz mniej, bo studenci nie są chętni iść w tym kierunku. Nie są 

zainteresowani tą specjalizacją. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Ja akurat mam odmienne zdanie na ten temat. Zobaczymy, okaże się, bo 

zapotrzebowanie jest duże. 
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Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Nie wiem na ile jest to wiarygodne, bo z mediów słyszy się, że coraz więcej młodzieży 

po tej pandemii ma depresję. Myślę, że są to czynniki złożone, bo to jest też 

przebywanie przed komputerem przez kilka godzin na dobę i to jest kwestia 

uzależnienia się. Mamy też teraz inny świat, bo kiedyś było skakanie w gumę przed 

blokiem, a teraz młodzi spotykają się w Internecie.   
 

Ewa Podogrodzka – członek Komisji: 

Temat tego zdrowia psychicznego u dzieci i młodzieży właśnie wypłynął po pandemii, 

bo była też duża izolacja, ale też słyszymy, że tworzy się dużo stowarzyszeń i inicjatyw 

społecznych, które mobilizują władze albo próbują mobilizować żeby szpitale 

psychiatryczne powstawały. 
 

Grzegorz Olszewski – członek Komisji: 

Nasze dzieci jeszcze są nauczone z nami rozmawiać, ale ich dzieci już nie.  
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

My w naszym programie nie zajmujemy się tą medyczną stroną wsparcia zdrowia 

psychicznego tylko raczej tą organizacyjną, jeśli chodzi o organizację zajęć, terapii itd.  
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem i pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Miejskiego Programu 

Ochrony Zdrowia Psychicznego za 2022 r.? 
 

głosowanie:    za – 4,  przeciw –  0,  wstrzym. się – 0. 
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia  

(Dz. Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego z 2022 r. poz. 1091), Komisja Zdrowia, 

Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 11/2023 o pozytywnym 

zaopiniowaniu projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji 

Miejskiego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego za 2022 r. 
 

Ad 6.  Sprawy wymagające opinii Komisji.  
 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji zadań ujętych 

w Miejskiej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2016-2025 za 

2022 rok. – stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Przedstawił projekt uchwały. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Otwieram dyskusję. Czy ktoś ma pytania do przedstawionego projektu uchwały? 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Zwróciła uwagę na błędy pisarskie w projekcie uchwały: 

- na str. 18 ,,sekcja teatralna – Inowrocławski Teatr Otwarty – prowadzi Elżbieta 

Piniewska”, a powinno być „prowadziła Elżbieta Piniewska”, 
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- na str. 19 ,,sekcja taneczna – Studio Tańca Ready To Dance – prowadzi Jelena 

Kwiatkowska”, a powinno być ,,prowadziła Jelena Kwiatkowska”, 

- na str. 19 ,,sekcja rysunku i malarstwa – prowadziła Marcin Fołda”, a powinno być 

,,prowadził Marcin Fołda”, 

- na str. 20 ,,Chór  Halka – prowadzony przez dyrygenta Waldemara Szafrańskiego”,  

powinno być „powadził dyrygent Waldemar Szafrański”. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

W nawiązaniu do listu otwartego w sprawie wykonania remontu chodnika przed 

głównym wejściem do Przedszkola „Słoneczko” przy ul. Janusza Kusocińskiego 11 

w Inowrocławiu omawianego na posiedzeniu Komisji w dniu 20 lutego br. ponownie 

poddała ww. pismo pod głosowanie w związku ze zmianami dotyczącymi adresata 

 – stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 

Głosowanie:   za – 4, przeciw – 0, wstrz. się – 0. 
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia  

(Dz. Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego z 2022 r. poz. 1091), Komisja Zdrowia, Rodziny 

i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 9/2023 w sprawie pozytywnego 

zaopiniowania listu otwartego w sprawie wykonania remontu chodnika przed głównym 

wejściem do Przedszkola „Słoneczko” przy ul. Janusza Kusocińskiego 11 

w Inowrocławiu. 
 

Ad 7. Sprawy bieżące. 
 

Nie było. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku, Przewodnicząca zamknęła posiedzenie Komisji. 
 

 

 

 

Przewodnicząca Komisji 

Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej 

 

/-/Lidia Stolarska 

Protokółowała: 

/-/ Daria Górska 


